
RADNIČNÍ NOVINY PRO OBČANY LITNĚ   

Milí sousedé,  

v říjnovém čísle radničních novin jsem 
Vás poprosil o vyplnění ankety na webu 
městyse, která se týkala zvažovaných 
úspor za provoz veřejného osvětlení  
v souvislosti s růstem cen energií. Nárůst 
ceny jsme na našich odběrných místech 
spočítali na 560 tisíc korun za jeden rok. 
 Děkujeme za Vaše hlasování. Celkem 
Vás do chvíle, kdy píšu tyto řádky, hlaso-
valo 106. Na výběr jste měli z pěti mož-
ností: 1. nedělat nic a více platit, 2. do 
všech těles, kde to jde, koupit místo sodí-
kových výbojek LED trubice, 3. v lampách 
mít místo dvou zdrojů (žárovka, výbojka) 
jen jeden, 4. osvětlení vypnout 15 minut 
po posledním vlaku a ráno s prvním vla-
kem zapnout a za 5. kombinovat více 
možností. 
 Jen 3 % z Vás si myslí, že bychom ne-
měli dělat nic a platit více. 34 % odpovědí 
je pro modernizaci osvětlení, tedy ve 
všech tělesech, kde to jde, vyměnit vý-
bojky za LED trubice. Výměna zdrojů 
světla není úplně jednoduchá a není to, 
jako když doma našroubujeme do patice 
prostě LED žárovku. Nicméně už víme, 
jak na to, protože jsme tuto inovaci pou-
žili v novém školním areálu. Plánujeme 
začít teď při instalaci vánočního osvětlení 
a budeme pokračovat tak, jak nám počasí 
dovolí. Nikdo se nepřiklonil k možnosti 
instalovat do tělesa místo dvou 
„žárovek“ jen jednu. Přitom jsme si mys-
leli, že toto je lepší varianta než osvětlení 
vypnout úplně.  
 K našemu překvapení se k úplnému 
vypnutí osvětlení přihlásilo 56 % hlasují-
cích. Navrhovali jsme osvětlení vypnout 
15 minut po posledním vlaku a ráno  
s prvním vlakem zapnout. Poslední mož-
nost na kombinaci více variant zvolilo 8 % 
z vás. Přitom například kombinace výmě-
ny za LED zdroj s instalací jen jedné LED 
žárovky do tělesa místo dvou by zname-
nalo jen čtvrtinovou spotřebu a úsporu 
spotřeby elektřiny na úrovni 75% . 

LISTOPAD 2021 

Podzimní scenérii Berounky nám poslal spolu s dalšími krásnými fotografiemi 
z Litně a Bělče PhDr. Vladimír Kačer, kterému mnohokrát děkujeme! Podělíme  
se o ně na obecním webu a facebookové stránce.  

Slovo starosty Městys Liteň se stal oficiálně členem dobrovolné-
ho svazku obcí Poberounské odpady 
Zakládací smlouvu DSO Poberounské odpady podepsal v pátek 8. října staros-
ta Litně Filip Kaštánek spolu se starosty další poberounských obcí. 

Cílem svazku je založení společnosti s 
ručením omezeným, která bude od 1. 7. 
2022 zajišťovat svoz odpadů v obcích 
Dolního Poberouní, a tím sníží náklady 
na likvidaci odpadů. „Naše kroky smě-
řují k tomu, abychom nemuseli zvyšo-
vat poplatek za likvidaci odpadů, a po-
kud ano (například s ohledem na zvyšu-
jící se ceny energií a pohonných hmot), 
aby to bylo co nejméně,“ říká starosta 
Litně Filip Kaštánek.   Založení vlastní 
svozové společnosti je jeden ze tří kro-
ků, které Zastupitelstvo městyse Liteň 
podniká pro úsporu nákladů na likvidaci 
odpadů. Těmi dalšími je zavedení nové-
ho systému sběru odpadu ode dveří 
(door to door, zkratka D2D) a evidence 
odpadů, která umožní kontrolu svozové 
společnosti. 
 Zakládajících členů DSO je šestnáct 
– Černošice, Všenory, Dobřichovice, 
Lety, Karlík, Řevnice, Zadní Třebaň, 
Hlásná Třebaň, Karlštejn, Srbsko, Tetín, 

a dále Třebotov, Liteň, Koněprusy, Svi-
naře a Skuhrov. Počet obyvatel svazku 
obcí lehce překračuje 27 tisíc. Podle 
Petra Webera, místostarosty městyse 
Karlštejn a prvního ustaveného statu-
tárního zástupce DSO, se jedná o klíčo-
vý krok směrem k odpovědnému a raci-
onálnímu odpadovému hospodářství, 
jehož náklady obce potřebují mít více 
pod svou kontrolou. „Platby za svoz a 
zpracování odpadů se neustále zvyšují a 
bohužel to bude pokračovat – rostou 
náklady i poplatky. Jako řádní hospodá-
ři chceme dohlédnout na to, aby dopa-
dy zdražování na naše obce byly v bu-
doucnosti co nejmenší,“ uvedl Weber. 
 Podobné rozhodnutí učinily i jiné 
svazky obcí, například Malá Haná či 
Dolnobřežansko, kde obdobná mezi-
obecní spolupráce funguje, a které jsou 
pro Dolní Poberouní nyní zajímavým 
vzorem.  

Pokračování na straně 2 
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Ilustrační foto: PhDr. Vladimír Kačer 

Starosta Černošic Filip Kořínek doplňuje: „Svoz a zpracování odpadu je služba, 
kterou si mohou obce zajistit samy, místo aby ji outsourcovaly komerčním spo-
lečnostem. V oboru bohužel není konkurence, která by nám spolehlivě zajistila 
dobré podmínky“. 
 Obce Dolního Poberouní jsou příkladem dobré spolupráce v mnoha oblas-
tech. „Po úspěšné spolupráci například v nákupu elektřiny a plynu, v budování 
cyklostezek, v jednáních o rekonstrukci železnice či ochraně řeky Berounky se 
nyní pouštíme do zatím největšího společného projektu,“ dodal Filip Kořínek. 
 „S novým zákonem o odpadech musí obce mít co nejpřesnější informace o 
hmotnosti jednotlivých druhů odpadu alespoň v měsíčních intervalech, aby byly 
schopné uřídit náklady na odpadové hospodářství. Svozové firmy bohužel tyto 
informace velmi nerady předávají“, vysvětluje starostka obce Lety, Barbora 
Tesařová. „Odpadový zákon také zavedl limity množství směsného odpadu 
ukládaného na skládky. Potřebujeme proto pracovat s přesnými údaji, abychom 
mohli uplatňovat slevu na “skládkovacím” poplatku.“ 
 Na obyvatele členských obcí by změna neměla mít bezprostřední dopad, jen 
budou odpad svážet nová vozidla, pod značkou POBERO. Každá obec může na-
dále mít vlastní systém, co se týče frekvence svozu, typu nádob a struktury po-
platků, které platí její obyvatelé.  

Starosta Filip Kaštánek s dalšími starosty poberounských obcí při podpisu zakláda-
cí smlouvy dobrovolného svazku obcí. 

LEDky mají poloviční spotřebu a při polo-
vičním osazení by klesla spotřeba z polo-
viny o další polovinu). 
 Jak vyplynulo z předchozích řádků, 
kloníme se k modernizaci výměnou výbo-
jek za LEDky, a to při zachování plného 
komfortu. Nechceme osvětlení zhasínat, 
protože víme ze zkušeností z okolí, že to 
může znamenat zvýšenou drobnou krimi-

nalitu. Spíše by-
chom přistoupili 
ke snížení intenzi-
ty osvětlení použi-
tím polovičního 
množství žárovek. 
Což si některé 
ulice už v minulos-
ti cíleně vyžádaly. 

 S přáním klidného dušičkového času 
 

Filip Kaštánek, starosta 

Pokračování ze strany 1 

Městys Liteň má zástupce v předsednictvu  DSO! 

Nově vzniklý dobrovolný svazek obcí hlasoval na členské schůzi v pátek  
22. října o složení předsednictva a kontrolní komise. Původní návrh, aby se 
stávající pracovní tým RDB Odpady (starostka Letů Barbora Tesařová, staros-
ta Černošic Filip Kořínek, starosta Řevnic Tomáš Smrčka a neuvolněný mís-
tostarosta městyse Karlštejn Petr Weber) transformoval do předsednictva 
nového DSO byl realizován a do předsednictva byl navíc zvolen i starosta 
Litně Filip Kaštánek. 

Jsme velmi rádi a potěšeni, že náš pan starosta tuto (nejen pro městys Liteň) 
významnou roli přijal. Ba co víc, jsme velmi pyšní a cítíme hrdost, že v před-
sednictvu DSO má městys Liteň svého zástupce! 
 O definitivním složení orgánů DSO se hlasovalo po zapsání DSO do Rejstří-
ku DSO při KÚSK a získání právní subjektivity. Svazek obcí Poberounské odpa-
dy nyní hledá vhodného kandidáta na funkci výkonného ředitele nově zakláda-
né společnosti POBERO s.r.o. Bližší informace najdete na poslední straně  
a také na obecním webu. Uzávěrka přihlášek je 8. listopadu. 

Slovo starosty Městys Liteň se stal oficiálně členem dobrovolné-
ho svazku obcí Poberounské odpady 

Hana Lukešová, místostarostka 

Myslivecký spolek Liteň 
upozorňuje na hony 
Hony v honitbě Mysliveckého spolku 
Liteň se budou konat o těchto sobotách: 
13. listopadu, 27. listopadu, 11. prosince 
a 26. prosince vždy od 8:00 do 15:00 
hodin. 
Upozorňujeme tímto občany na nebez-
pečí  zranění při vstupu do honitby,  
a proto je žádáme, aby se v uvedené do-
bě zdrželi návštěvy těchto lokalit, aby 
nedošlo k výjimečným událostem. Hra-
nice honitby najdete na mapce na obec-
ním webu. 

Pokračování ze strany 1 
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Na základě opakovaných žádostí ředitelky ZŠ F. J. Řezáče  
a rodičů dětí požádal Městys Liteň (ML) Krajskou správu  
a údržbu silnic (KSÚS) o uzavření ulice Pode Zděmi v úseku 
od vjezdu do školního areálu k vjezdu na hřbitov. 

Protože je ulice pro děti, které přecházejí mezi oběma budo-
vami, nebezpečná a řidiči ve své většině nedodržují ani zde 
povolenou rychlost, akceptoval Městys Liteň z důvodu bez-
pečnosti dětí celkovou uzávěru pro automobilovou dopravu 
v úseku, kterým děti ve zvýšené míře procházejí. 
 Jedná se o dočasné řešení do doby, než bude ulice Pode 
Zděmi vyjmuta ze správy KSÚS a bude vložena do správy 
Městyse Liteň. Poté bude druhý příjezd ke hřbitovu opět 
plně přístupný, přičemž by v roce 2022 mělo dojít k rozšíření 
parkovacích stání před hřbitovem. Předpokládaná doba do-
časného řešení je dle usnesení zastupitelstva Středočeského 
kraje č. 117-09/2021/ZK do 31. 12. 2021 (termín se může 
změnit v závislosti na rychlosti vyřízení žádosti Silničním 
správním úřadem se sídlem v Ostravě, který musí výměnu 
silnic schválit). 
 Přestože o plánované uzavírce silnice Pode Zděmi ML 
opakovaně informuje na veřejných zasedáních i v Liteňském 
zrcadle, nebyl v průběhu posledních měsíců (vyřizování trvá 
už dlouhých 15 měsíců, první Usnesení je dokonce z roku 
2015) zaznamenán ani jeden dotaz nebo nesouhlasné stano-
visko k této uzavírce. Rovněž k vyhlášce o uzavírce, řádně 
vyvěšené na úřední desce, nebyl obdržen žádný podnět. Ob-
rovská nevole jak mezi občany, tak mezi majiteli hrobů, se 
zvedla až po faktické realizaci uzavírky ulice Pode Zděmi. 
 ML chápe, že dočasná nemožnost využívat k návštěvě 
hřbitova i druhý příjezd je pro uživatele ne zcela komfortní, a 
to obzvlášť v tomto dušičkovém období. Vezmeme-li v úva-
hu, že se tento „nekomfort“ vyváží bezpečností dětí, pak je 
dočasné uzavření ulice z pohledu ML rozhodně správné. V 

ojedinělých případech, kdy by dočasná uzavírka silnice Pode 
Zděmi, fakticky znemožnila návštěvu hřbitova, lze požádat 
Úřad ML o udělení výjimky (ML upozorňuje, že žádosti poda-
né bez kontaktních údajů nelze vyřídit, protože není kam 
zaslat odpověď). 
 Z opatrnosti dále upozorňujeme, že Městys Liteň ani 
Úřad městyse Liteň není silničním správním úřadem 
(nejčastější omyl při předkládání stížností), a tudíž nemůže a 
ani nesmí, jakkoliv upravovat formu nebo podmínky uzavírky 
ulice Pode Zděmi. Je bezpodmínečně nutné dodržet podmín-
ky stanoviska jak KSÚS, tak DI Policie ČR a Odboru dopravy 
ORP Beroun, která jako jediná je oprávněna žádosti vyřizovat 
a vydávat rozhodnutí. Městys Liteň upřímně děkuje za po-
chopení i veškeré tipy na změnu režimu uzavírky (jen ve 
všední dny, jen v době školního vyučování apod.). Změny 
však nemůže svévolně realizovat, protože není silničním 
správním úřadem (jak uvedeno výše). Městys Liteň děkuje za 
pochopení! 

Uzavírka ulice Pode Zděmi 

Jak jsme hlasovali do Poslanecké sněmovny Parlamentu 

 

Hana Lukešová, místostarostka 

Z výsledků voleb, které se konaly 8. a 9. října 2021, lze vy-
číst rozdíly ve hlasování v našich dvou volebních okrscích.  

Zatímco celkově jsou strany zvolené liteňskými voliči totožné 
jako ve Středočeském kraji i v celé republice a více či méně 
kopírují i dosažená procenta, podrobné výsledky ukazují pár 
zajímavostí: 
• rozdíly v pořadí stran na druhém a třetím místě byly v liteň-

ských volebních okrscích značně rozdílné: zatímco ANO 
získalo v ČR 27,12 %, a volební okrsek č. 1 (Liteň, Leč, Dolní 
Vlence) s 27,14 % republikový výsledek téměř kopíroval, ve 
volebním okrsku č. 2 (Běleč) zaznamenalo ANO o poznání 
nižší úspěch (16,09 %), 

• naopak PIRÁTI A STAROSTOVÉ, kteří skončili celorepubliko-
vě s 15,62 %, obdrželi ve volebním okrsku č. 1 o něco méně 
hlasů než v celé ČR (13, 06 %), ale ve volebním okrsku č. 2 
vysloveně bodovali (26,43 %), 

• v obou liteňských volebních okrscích by se do sněmovny 
dostala i strana PŘÍSAHA Roberta Šlachty se ziskem více než 
5 procent: ve volebním okrsku č. 1 tato strana získala 5,10 
% a okrsku č. 2 ještě dokonce 5,74 %, 

• zatímco strany KSČM, Švýcarská demokracie, Urza.cz: Ne-
chceme vaše hlasy, Koruna Česká, Otevřeme ČR normální-
mu životu a SENIOŘI 21 získaly ve volebním okrsku č. 1 ale-
spoň pár hlasů, ve volebním okrsku č. 2 obdržely všechny 
tyto strany čistou nulu, 

• rozdíly byly také ve volební účasti: zatímco v okrsku č. 1 
přišlo k volbám 62,44 % voličů, tedy méně, než byl celore-
publikový průměr (65,43 %), v okrsku č. 2 dorazilo naopak 
více – 66,92 % voličů. 

Podrobné výsledky podle volebních okrsků najdete na webo-
vé stránce www.volby.cz. Při této příležitosti bychom chtěli 
poděkovat všem členům volebních komisí za jejich práci!  

Mapa serveru Seznam Zprávy ukazuje vítězné strany: tyrky-
sová barva patří ANO, modrá koalici SPOLU, černá Pirátům  
a STANu, oranžová ČSSD a světle hnědá SPD. 

Hana Lukešová, místostarostka 
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Na mimořádné veřejné zasedání sezval 
pan starosta zastupitele ve čtvrtek  
21. října v 19 hodin do kinosálu Spole-
čenského domu v Litni. Hlavním důvo-
dem bylo projednání výpůjčky ordina-
ce zubního lékaře. 

V úvodu pan starosta konstatoval usná-
šeníschopnost (přítomno bylo 7, později 
dokonce 8 zastupitelů), určil 
„tradičního“ zapisovatele a byli zvoleni 
ověřovatelé. Dále byl schválen program 
jednání, přidání 2 bodů k projednání  
a znění zápisu č. 32/2021 ze dne 16. září 
2021. 
 V prvním projednávaném bodu za-
stupitelé souhlasili s výpůjčkou ordinace 
zubního lékaře – Městys Liteň (ML) ob-
držel jednu jedinou nabídku od MDDr. 
Jitky Šedivé. V přidaných bodech pak 
odsouhlasili vyvěšení záměru pronájmu 
nemovitosti známé jako „Špejchar“ (ML 
byl po zářijovém zasedání osloven dvě-
ma zájemci o jeho využití) a změnu VOP 
(velkoobchodních podmínek) dodavate-
le elektřiny společnosti Ray Energy. Spo-
lečnost oznámila, že není schopna do-
stát cenám z aukce a nabídla městysi 
odstoupení od smlouvy. Velkoobchodní 
podmínky takovou možnost připouštějí 
v případech, jako je ten současný. Dru-
hou možností bylo akceptovat současné 
burzovní ceny s marží 15 haléřů za kWh. 
Tato cena je pod kontrolou ERÚ. Zastu-
pitelé se po diskusi na pracovní poradě 
shodli, že dosavadního dodavatele 
elektřiny prozatím měnit nebudou, 
nicméně pan starosta bude průběžně 
monitorovat situaci a hledat pro ML co 
nejvýhodnější nabídku. To ostatně pan 
starosta činil již v minulosti a díky auk-
cím ML ušetřil na energiích každý rok 
přibližně půl milionu korun proti běž-
ným cenám. 

Odpovědi na dotazy paní Mertové 

Následně pan starosta seznámil přítom-
né s dotazy paní Mertové, která je za-
slala emailem, protože se veřejného 
zasedání nemohla zúčastnit. Zastupitelé 
se rozhodli na dotazy odpovědět, ačkoli 
podstatou veřejného zasedání není od-
povídat na elektronicky zaslané dotazy. 
Paní Mertovou zajímalo:  
• možnost umístění zrcadla na křižo-
vatku u Hrobky pro odbočování ze smě-
ru od Zadní Třebaně na Leč. Dotaz však 
byl zaslán a formulován ze směru od 
Litně. I proto došlo k nesprávnému po-
chopení. Nicméně podstata zůstává 
stejná. Silnice je krajská, proto o umís-
tění zrcadla nerozhoduje samospráva 
městyse Liteň. Pan starosta v emailové 
odpovědi nabídl paní Mertové konzulta-

ci a požádal ji o zavolání (paní Mertová 
neuvedla telefonický kontakt), 
• odstranění černé skládky v Leči  
u rybníka. Odložený odpad se nenachází 
na pozemku ML, ale na pozemku ve 
vlastnictví právnické osoby Stříbrný po-
tok, s.r.o. ML není oprávněn vstupovat 
na cizí pozemky a cokoliv z nich odná-
šet, 
• informaci o stavu výstavby dětského 
hřiště v Leči a dotaz, zda nepotřebuje 
pan starosta s něčím pomoci. Pan sta-
rosta informoval, že proběhlo výběrové 
řízení, je podepsaná smlouva o dílo  
a čeká se na realizaci. Smlouva o dotaci 
zatím neprošla schvalovacím procesem 
krajské samosprávy. Po schválení pří-
slušnými úředníky ji musí ještě projed-
nat a schválit Rada kraje a poté jí ML 
obdrží k podpisu, 
• možnost úpravy ceníku pronájmu 
tělocvičen v novém školním areálu, pro-
tože dle sdělení trenéra tenisového 
kroužku je pronájem příliš drahý,  
a z toho důvodu nemohou přes zimu  
v nových tělocvičnách trénovat; v našich 
tělocvičnách je cena 500 Kč v menší  
a 750 Kč ve větší za tréninkovou jednot-
ku (90 min), druhou cenu jsme navyšo-
vali v cca polovině října s ohledem na 
zvýšení cen energií o 300 až 400 %; není 
to otázka vstřícnosti, ale kalkulace ceny 
(ML netvoří žádný zisk, potřebuje zapla-
tit teplo, světlo a mzdu správce a úkli-
du); cena je dána pro všechny stejná a 
dle zběžného vyhledávání na webu je 
srovnatelná, ne-li nižší v obdobných 
prostorách. 

Pokutování v ulici Pode Zděmi 

V diskusi zastupitel Tomáš Jurajda navr-
hl, aby ML přizval k hlídání zákazu vjez-
du do ulice Pode Zděmi Policii ČR, která 
by pokutováním nezodpovědných řidičů 

pravděpodobně velmi brzy zajistila re-
spektování zákazu vjezdu. Většina za-
stupitelů toto řešení nehodnotila jako 
vhodné a diskutovaly se proto jiné mož-
nosti (přenosný zákaz vjezdu uprostřed 
vozovky, znemožnění průjezdu umístě-
ním betonových květníků, instalace zá-
vor aj.), které ale bohužel znemožňují 
průjezd vozidlům IZS a popelářům. Za-
stupitelé se nakonec shodli, že situaci  
v ulici Pode Zděmi budou sledovat,  
a pokud nedojde ke zlepšení v respekto-
vání zákazu vjezdu, budou přijata další 
opatření. 

Svoz odpadu 

Dále se zastupitel Tomáš Jurajda dota-
zoval na budoucí svoz odpadů. Občané 
se na něj obracejí s mnoha dotazy, při-
čemž on bohužel neumí na všechny 
odpovědět. Například jak často bude 
vyvážena popelnice na komunální od-
pad? Každá složka odpadu 1x měsíčně  
s výjimkou bia přes léto. To bude sváže-
no 1x 14 dnů. Frekvence svozu se tak 
nepatrně navýší a bude celkově mini-
málně 1x v týdnu. Svozu odpadů se 
bude věnovat veřejná beseda 11. listo-
padu od 18 hodin v našem kině, aby 
byly zodpovězeny všechny dotazy, vy-
jasněny všechny nesrovnalosti a vyvrá-
ceny možné pochybnosti. Předem 
upřímně děkujeme občanům za jejich 
zájem o řešení této problematiky, kte-
rou jsme si nevymysleli, ale nutí nás  

k tomu nové odpado-
vé zákony, pokud 
nechceme za likvidaci 
odpadů platit více. 
Pan starosta ukončil 
veřejné zasedání ve 
20:27 hodin. 

Hana Lukešová, místostarostka 



Jiří Hrách, velitel JSDH 

PVK Olymp Praha – trenérská rada mládeže 
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Liteňští hasiči vyjeli kvůli silnému větru čtyřikrát 
Silný vítr, který potrápil velkou část 
České republiky, se nevyhnul ani Litni 
a okolí. Jednotka liteňského Sboru 
dobrovolných hasičů vyjížděla ke čty-
řem událostem, včetně několikanásob-
né, při které odstraňovala více stromů 
a větví.  
Zasahovala v Bělči, odklidila polámané 
stromy a větve z pozemní komunikace 
směrem na Karlštejn, Korno, Tobolku, 
Měňany, Svinaře a v Litni zajistila uvol-
něnou trampolínu, u které hrozilo, že by 
ji vítr odfoukl na skleník, a tím způsobila 
další škody. Hasiči využívali motorové 
pily a nářadí na úklid pozemních komu-
nikací a v Bělči jim pomohl traktorbagr 
při zajištění rozlámané lípy. Ta blokova-
la průjezd Bělčí a bylo třeba dostat ji 
bezpečně na zem. Větve totiž zasahova-
ly do izolovaných drátů a výšková tech-
nika by se na místo dostala kvůli kalami-
tě až další den. 
 Den před vichřicí hasila naše jednot-
ka požár trávy za obcí Měňany. Naši 
hasiči přijeli na místo jako první a po-
mocí vysokotlakého proudu a D proudu 
požár lokalizovali. 
 

 Mezi nejbližší plánované akce hasičů 
patří setkání členů SDH Liteň 12. listo-
padu od 18 hodin v liteňské hasičárně, 
15. ledna 2022 výroční valná hromada a 
od 20 hodin hasičský ples. V příštím 

roce se můžeme těšit i na tradiční Lou-
čení s létem a 145. výročí založení SDH 
Liteň, které chystáme na začátek září. 

 

Liteň hostila volejbalový turnaj Českého poháru v kategorii starších žákyň 

Odklízení polámaného stromu na silnici směrem na Měňany. FOTO: Jiří Hrách 

Organizátoři turnaje z družstva PVK OLYMP Praha i jeho 
účastníci nešetřili pochvalnými slovy na adresu naší nové 
sportovní haly a zázemí, které jim poskytla také restaurace 
Ve Stínu lípy. Turnaj kralovaly hráčky Olympu, které v osmi 
zápasech ani jednou neprohrály. Více v článku z webu PVK 
OLYMP Praha. 

Organizací této velké akce se zhostil Radek Sochr – vedoucí 
mládežnické složky PVK Olympu Praha. Český pohár jsme 
uspořádali v překrásném prostředí dvou nových sportovních 
hal městyse Liteň. Tamní pan starosta Filip Kaštánek nám 
vyšel vstříc se zabezpečením potřebných prostor. Stravování 
Radek zajistil v restauraci „Ve Stínu Lípy“ s vedoucím Pavlem 
Nejepsou, který nejenže velmi dobře navařil, ale i dovezl vše 

potřebné do sportovních hal, ceny pro děti velmi příznivé. 
Ubytování pro družstva „z daleka“ bylo v Hotelu GRAND LI-
TAVA v Berouně.  
 Nechybělo ani přátelské posezení trenérů s pořadateli 
při sklence dobrého moku v berounském pivovaru. Turnaje 
se účastnil i Martin Lébl, coby znalec dobré ranní kávy, pozo-
rovatel mládežnického volejbalu, jeden z pořadatelů letních  
i zimních „Pražských volejbalových her“, otec jedné z hráček. 
 Svou návštěvou nás potěšil i svazový trenér dívčích re-
prezentací Stanislav Mitáč, který nelenil poradit trenérům s 
postavením, či drobnými radami. Dohlédl na pořadatele i 
sportovní úroveň družstev. Tady je třeba se zmínit, že dlou-
há absence v tělocvičnách z důvodu covidu si na těchto roč-
nících vybírá daň a trenéři spolu s dětmi budou mít co dohá-
nět. Trenéři by se měli věnovat především herním činnostem 
a dohánět vzniklé tréninkové manko z období mladšího žac-
tva než systémovým záležitostem věku starších žákyň. 
 Našim hráčkám se dařilo, ačkoli před samotným turna-
jem nás stíhala jedna viróza za druhou, neúčast musely po-
tvrdit i hráčky uvalené ve škole do karantény. Přesto předvá-
děná hra byla na dobré úrovni a naše „kočky“ po zásluze 
zvítězily. 
 Pozitivní ohlasy dorazily pořadatelům i z Ústí nad Labem, 
ačkoli tomuto družstvo v turnaji nedařilo a sestoupilo. 
„Musím říct, že zatím nejlepší turnaj za nás, co se místa, pro-
středí, servisu a nálady týče. A o ubytování ani nemluvím,“ 
napsala organizátorům z Ústí nad Labem z Petra Břešťáková. 



Díky Pavlu Hobzovi máme v Bělči opravený a navíc nový kříž  

Pokračování  na další straně 

Náhoda tomu chtěla, že jsem se dostal 
k renovaci a znovuosazení kříže v obci 
Běleč poblíž místa, kde jsem osazoval 
„svůj “ první kříž v roce 2003. 

Na začátku října mne kontaktovala mai-
lem obyvatelka Bělče a požádala o po-
moc, že kříž u odbočky na Běleč je 
vážně poškozen a někdo jej rozlámal. 
Původní podezření na vandalismus jsem 
na místě vyvrátil, protože škoda byla 
evidentně způsobena žací lištou při vy-
sekávání krajnic cest. Kříž jsem demon-
toval a dal se do jeho opravy. Potřebo-
val jsem ho svařit a rovnou obnovit ná-
těr, také jsem upravil jeho zdobení. 
Opravený kříž jsem instaloval na místo  
v neděli 17. října.  

 Dále jsem začal bádat ve starých 
mapách, abych zjistil, kde byly v minu-
losti umístěny další kříže v Bělči. 

A ejhle – již na prvním vojenském ma-
pování z roku 1760 byly v obci kříže 
rovnou tři. Hledal jsem dále a zjistil, že 
jeden z křížů je zachycen na vojenském 
mapování ještě v roce 1952, a tak mne 
napadlo, že by si na něj mohl ještě ně-
kdo vzpomenout. Ještě v neděli po in-
stalaci kříže jsem vybaven ofocenými 
mapami provedl místní šetření. Za po-
moci starousedlíků se mi podařilo lokali-
zovat místo kříže z nedávné minulosti. 
Byl prý dřevěný  a od křižovatky vzdálen 
do svahu (zřejmě v minulosti přesunut). 
Toto místo jsem pro instalaci však zavr-

hl, protože v současnosti je stíněné be-
tonovým sloupem a cedulí.  Nebyl by 
tudíž ve svahu ani vidět. Vytipoval jsem 
pro umístění náběh svahu v zatáčce. 
Přibližně v tomto místě byl podle map i 
původně umístěn. Doma jsem nahléd-
nutím do katastru zjistil, že majitelem 
pozemku je městys Liteň. Ještě večer 
jsem napsal e-mail panu starostovi Fili-
pu Kaštánkovi o svém záměru a infor-
moval jej o zjištěných skutečnostech.  
K mému velkému potěšení mi druhý 
den odepsal, že proti záměru nemá ná-
mitek, a já jsem začal uvažovat o mož-
nostech instalace.  
 Instalaci jsem původně naplánoval 
na jaro 2022. Z nedělního výletu jsem si 
odnesl ještě jeden poznatek, že se na 
liteňském hřbitově u zrušeného hrobu 
nachází rozlámaný kříž, který by byl 
vhodný k instalaci. Přišlo mi i příhodné, 
aby byl zachován v rámci katastru obce 
a neskončil ve sběrných surovinách, jak 
se to bohužel často stává. Ani s tímto 
záměrem neměl pan starosta problém, 
a tak jsem kříž jel vyzvednout ve středu 
a rovnou se dal do renovace. U kříže 
chyběl střední díl o délce cca 30 cm,  
a proto nebylo možné přidat tabulku  
s textem, což vzhledem k proporcím  
a druhé postavě na kříži nevadí.  
 V sobotu jsem dokončil poslední 
zdobení kříže a renovaci podstavce, 
který jsem opravoval již v průběhu léta. 

Zbyl mi po poslední instalaci na beroun-
ském hřbitově. Podstavec byl ve velmi 
špatném stavu, více než polovina horní 
části chyběla. Jeho oprava byla poměr-
ně náročná, ale pro jeho pěkný secesní 
tvar jsem jej hodlal opravit a zachovat 
pro další instalaci.   
 V neděli 24. října jsem spolu se svý-
mi syny naložil všechny potřebné věci  

k instalaci a vyrazili jsme směrem na 
Běleč. Byl nádherný podzimní sluncem 
prozářený den a nám šla práce pěkně 
od ruky. Bylo třeba vyřezat náletové 
dřeviny a připravit lože pro podstavec. 
Ten je nyní podbetonován a osazen do 
svahu. Poblíž místa instalace jsme na-
lezli kus rozlomeného mlýnského kame-
ne a využili jej jako schod před podsta-
vec. Následně jsme osadili kříž a upravili 
okolí. Za necelé dvě hodiny bylo hotovo 
a my jsme s dobrým pocitem odjížděli  
k domovu.  
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Znovuosazený kříž v krajině po úpravě 
zdobení. FOTO:  Pavel Hobza 

Běleč (Bieltsch) na první vojenské mapě z roku cca 1760. 

Rozlámaný kříž na liteňském hřbitově.  
FOTO:  Pavel Hobza 

Pavel Hobza se synem při instalaci. 



Litinový kříž je úžasný doklad zručnosti a umu našich předků, 
znovu vzhlíží do krajiny. Litinové kříže patří k drobným pa-
mátkám i ke kulturní krajině okolo nás. Snažil jsem se  
o minulosti původního kříže něco zjistit, ale bohužel jsem 
zatím nic nenašel. Časem možná nějakou informaci doplním 
na své stránky.  
 Velký dík náleží panu starostovi, který svým kladným pří-
stupem umožnil tuto akci provést. Jsem tomu rád i proto, že 
každá instalace v místě původního zničeného kříže je 
omluvou a satisfakcí našim předkům. Poděkování patří též 
mé manželce, která mi můj koníček toleruje a sdílí mé nadše-
ní. Také synové začínají být pomocníky při instalacích. Chtěl 
bych i poděkovat kamarádovi K. Paškovi za to, že se ujmul 
správy mých stránek na kriz.estranky.cz, na kterých je pre-
zentována má práce, a v neposlední řadě Lidmile Fričové za 
inspiraci ke konání i za korekturu textů. I díky nim mohl být 
tento renovovaný kříž navrácen na své místo. Tato renovace 
stejně jako všechny předchozí, které můžete zhlédnout  
v galerii na stránkách, byla financována výhradně z vlastních 
zdrojů. 
 
 

My děkujeme panu Hobzovi, velice si vážíme toho, že má-
me jeho zásluhou u Bělče kříže, které připomínají naše 
předky a půvabným způsobem dotvářejí krajinu. Nový kříž 
u Bělče skrývá obdivuhodný příběh pana Pavla Hobzy, kte-
rý ve svém volném čase a za své finanční prostředky o tyto 
drobné památky pečuje. 

Pavel Hobza 
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NAPSALI JSTE NÁM: Ukradený historický mezník 
Lesník Josef Mottl se na starostu Filipa Kaštánka obrátil s dotazem, zda může umístit k lesní cestě pod vrchem Šamor, 
která se nachází na území Litně, kamenný mezník, jenž někdo ukradl. Pan starosta souhlasil a panu Mottlovi poděkoval 
za jeho dobrovolnou aktivitu. Více v dopisu pana Mottla. 

Jak jistě víte, v lesích se dochovalo (daleko více než zeměděl-
ské krajině) povícero historických mezníků. Na vrchu Šamor 
prochází katastrální hranice Nesvačil a Litně. Tato hranice je 
osazena mezníky se značkou HW, označující dřívější hranici 
panství Osov (HW = Herrschaft Wosow).  Minulý týden 
jsem při pracovní cestě zjistil, že někdo jeden z těchto mezní-
ků ukradl. Byl přímo u cesty a dobře si ho z minulosti pama-
tuji. Bohužel dnes se na místě nachází po něm zbylá díra, na 
kterou kdosi navršil hromádku kamení, dle otlučení kamenů 
asi docela čerstvě. Ukradený mezník je hranicí pozemků p.č. 
681 v k.ú. Nesvačily, který je ve vlastnictví Městyse Liteň a 
pozemku p.č. 602/2 ve vlastnictví společnosti Stříbrný potok 
s.r.o. Hodně mě to naštvalo, mizí nám takhle historie a její 
pozůstatky z krajiny. Rozhodl jsem se sám za sebe, že mezník 
obnovím. Vhodný kámen mám již připravený a kolega kame-
ník ze Zdic slíbil, že jej připraví a vytesá historické HW. Poté 
bych jej rád umístil na místo po ukradeném. Ozývám se vám 
jako vlastníkům dotčených pozemků, zda nemáte nějaké 
námitky, nebo jste zcela proti.   

Josef Mottl, lesník 
 

Nový kříž v Bělči. FOTO: Pavel Hobza 
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Křehký koláč původem z rakouského města Lince je díky 
své kořeněné chuti ideální podzimní koláč vonící po mle-
tém hřebíčku a skořici. Má tradiční kulatý tvar, plát kořeně-
ného těsta je plněný pikantní rybízovou marmeládou, zdo-
bený mřížkou a po obvodu plátky mandlí. Těsto obsahuje 
vysoký podíl mandlové mouky a másla, které zaručí jeho 
křehkost. Anna Osiová z Výrobny Anna se s námi podělila  
o recept na koláč o průměru 28 cm, děkujeme! 

Těsto: 
150g změklého másla, 130g moučkového cukru, 3 žloutky 
pokojové teploty, 150g pšeničné mouky, 150g mandlové 
mouky, 4g mleté skořice (asi dvě lžičky), 1,5g mletého hře-
bíčku (asi jedna lžička), špetka soli 

Náplň: 
430g pikantní rybízové marmelády, 90g mandlových plátků, 
rozšlehané vejce na potření 

Postup: 
Změklé máslo krátce vyšleháme s cukrem, přidáme žloutky 
pokojové teploty a pokračujeme ve šlehání, až obdržíme na-
dýchanou hladkou směs. Prosátou pšeničnou mouku dobře 
smícháme s mandlovou moukou, kořením a solí. Vsypeme  
k máslové směsi a vypracujeme jednolité těsto, které nechá-
me uležet v lednici alespoň 1,5 hodiny. Poté těsto vložíme 
mezi dva pečící papíry a vyválíme ho na plát silný 0,5 cm,  
z něhož vykrojíme kolo o průměru 28 cm. Rybízovou marme-
ládu vymícháme do hladké konzistence a rozetřeme ji na 
vykrojené kolo do 2 cm od kraje. Nepomazané okraje opatr-
ně přehneme směrem dovnitř. Ze zbytků těsta vyválíme ten-

ké válečky o průměru asi 0,8 až  
1 cm a klademe je navrch koláče, 
abychom vytvořili mřížku. Těsto 
zlehka potřeme rozšlehaným 
vajíčkem a na okraje a boky kolá-
če nasypeme plátky mandlí. Pe-
čeme ve vyhřáté troubě na spod-
ních příčkách na 170 °C asi 30-35 
minut, než těsto zezlátne. 
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Listopad v liteňském kině je opět plný dobrých filmů. Dne 
17. a 19. listopadu pořádá kino Liteň dvě tematické projek-
ce k výročí sametové revoluce.  

Snímkem Havel ve středu 17. listopadu od 19 hodin a animo-
vaným filmem Fany a pes v pátek 19. listopadu od 17 hodin 
si připomeneme důležité listopadové události z roku 1989.  
Oba tituly nám přiblíží dobu, která hlavně pro mladší genera-
ci už dostává poněkud abstraktní nádech... Pro film Fany a 
pes se nám u distributora navíc podařilo vyjednat snížené 
vstupné 80 Kč a u filmu Havel činí vstupné pouhých 70 Kč. 
Tímto zveme všechny, kdo tuto dobu pamatují i ty, kdo se 
chtějí dozvědět nebo si připomenout, jaké je to žít v totalit-
ním režimu. Dále nás v listopadu čeká premiéra nové české 
komedie s hvězdným obsazením Přání Ježíškovi anebo ně-
meckého filmu plného humoru o soužití člověka s androidem 
Miluj svého robota. Kdo má rád výpravné historické filmy, 
určitě si nesmí nechat ujít historickou fresku s překvapivou 

zápletkou Poslední souboj. Pro děti je tu opět jedna animo-
vaná dobrodružná novinka SealTeam o partě odvážných 
tuleňů anebo pro starší děti film z prostředí africké rezervace 
Mia a bílý lev. Kompletní program a detaily k chystaným fil-
mům najdete na stránkách kina www.kinoliten.cz. 

Vladimír Větrovský, kino Liteň 

Recept na linecký kořeněný koláč 

Nejen 17. listopad 1989 v kině Liteň! 

TIPY A TRIKY 

 Marmeládu můžete použít jak z červeného, tak z černého 
rybízu, případně je namíchat tak, aby byla náplň pikantní, 
ale ne příliš kyselá. Její chuť výrazně ovlivní výslednou chuť 
koláče, proto zvolte opravdu kvalitní a hustou marmeládu.  

 Koláč před podáváním nechte úplně vychladnout, čerstvý je 
velmi křehký. 

 Pšeničnou mouku můžete zaměnit za špaldovou mouku 
celozrnnou a cukr za moučkový třtinový, vytvoříte tak  
zdravější verzi koláče. 

Anna Osiová, Výrobna Anna, Nádražní  401 



Pokračování na další straně 

Pokračování na straně  4 

Letecký snímek z roku 1930 s novým fotbalovým hřištěm. 

LITEŇSKÉ ZRCADLO 11/2021 Strana 10 

Psal se rok 1921 a ve spolkové místnosti restaurace „U čes-
kého Iva” (č.p. 85) byl založen sportovní kroužek mládenců, 
kteří měli zájem o hru s míčem. Liteňský SK (sportovní klub) 
byl přihlášen na obecním úřadě a na hejtmanství, a tak za-
čal organizovaný fotbal v naší obci psát svou historii.  

Prvním předsedou byl na řádné val-
né hromadě 4. března 1922 zvolen 
Vilém Křišťál, jeho zástupcem Franti-
šek Biskup, ve výboru dále působil 
jednatel Josef Petr, pokladník Jaro-
slav Sedláček, hospodářský správce 
František Placák a prvním kapitánem 
mužstva se stal Bohumil Kafka. 
 Tréninky probíhaly třikrát týdně 
– v pondělí, ve středu a v sobotu. 
První zápas byl přátelský s muž-

stvem SK Přední Třebaň, ve kterém naši borci zvítězili 7:0. 
Následovaly přátelské zápasy s Tetínem (9:3), Tmaní (3:0), 
Zadní Třebaní (2:5), Olympií Zdice (1:2). V roce 1922 odehráli 
fotbalisté celkem 10 zápasů s bilancí pět výher, 3 prohry, 1 
remíza, jeden zápas nebyl dohrán. 
 Brzy po založení si liteňský 
klub určil i své klubové barvy – 
červenou a bílou. Hrálo se ve 
vlastních dresech, kopačky byly 
ze starých bot. Toto vybavení 
napovídalo o nedostatku finanč-
ních prostředků. Klub tehdy 
vlastnil jeden míč, jeden plášť, 
jednu hustilku a jedno šněrova-
dlo. Prostředky byly získávány  
z členských příspěvků, zápisného, 
konáním společenských zábav  
a případných dalších zdrojů. Zá-
pisné pro nové členy činilo 5 ko-
run a měsíčně dále museli platit 
příspěvek 1 korunu. Důležitým 
zdrojem financí byly taneční zábavy, o jejichž organizaci se 
staral několikačlenný zábavný výbor. Princip jejich příprav byl 
zajímavý. Každý člen klubu musel složit 10 korun před koná-
ním akce, v případě deficitu by se doplatilo z tohoto obnosu, 
v opačném případě členové klubu těchto deset korun v po-
kladně ponechali, a tím podpořili klub. 
 Přátelské zápasy a tréninky probíhaly na svažitém po-
zemku v sousedství hostince U českého lva, který si klub pro-
najímal od pana Františka Pecánka. Toto hřiště, kterému se 
říkalo „Nad Tonovic“, nemělo ale potřebné parametry  
a s přibývajícími zápasy se ukázalo být nevyhovující. V prů-
měru se tehdy hrálo 15 zápasů za rok a našimi soupeři byla 
mužstva z Dobřichovic, Lochovic, Tetína, Zdic, Řevnic, Radotí-
na, Hostomic, Berouna atd. Pro velký hráčský zájem vznikla  
k I. mužstvu i reserva. 
 Hledání vhodného pozemku pro hřiště trvalo několik let. 
Až v roce 1929 přijal klub návrh pana Josefa Vlasáka, který 
sice neměl dostatečně velký pozemek, ale navrhl, že prona-
jme část svého pozemku a místnost v hostinci U české koru-
ny (dnešní restaurace Ve Stínu lípy) pro potřeby uskladnění 
inventáře a k převlékání hráčů za roční úplatu 500 korun. 
Zbylou část pozemku měl pronajmout za dalších 500 korun 
pan Krbec, pronájem celého hřiště tak vyšel na tisíc korun 
ročně. Protože se jednalo o výhodnější podmínky, než které 
nabízel pan Jiří Daubek, smlouva mezi klubem a pány Vlasá-

kem a Krbcem byla jednohlasně schválena na členské schůzi 
26. ledna 1930. Vybudování nového hřiště v ulici Ve štěpích 
si vyžádalo na tu dobu velké finanční náklady a vznikalo  

i z nadšení všech členů, které bylo 
obrovské.  
 Slavnostní otevření hřiště dne 
20. dubna 1930 se stalo velkou  
a tolik očekávanou událostí. Liteň-
ský SK proto při této příležitosti 
připravil bohatý program, který 
obsahoval trakařové závody od  
9 hodin, od 10.30 hodin zápas  
l.b mužstva s dorostem SK Tetín, 
který skončil vítězstvím našich 5:0. 
Odpolední program zahájil ve 
13.30 hodin slavnostní průvod  
s hudbou od nádraží na hřiště, ve 
14. hodin byl sehrán zápas starých 
pánů našeho SK s SK Tetín, který 
skončil remízou 3:3. K hlavnímu 

zápasu si náš klub pozval SK Star Praha VII. Borci hráli v os-
trém tempu a na každé straně padla jedna branka. Den za-
končila taneční zábava. 

Z NAŠÍ HISTORIE: 100 let liteňského fotbalu (1. díl) 

 

Liteňský sportovní klub v roce 1924. 



Berounské basketbalistky hrály opět v nové Sportovní hale Liteň 
Starší žákyně BK Medvědice Beroun přivítaly v Litni v neděli 
26. září Tygřice z Loun a o den později BK Lovosice. Už pře-
dem věděly, že se jedná o těžší soupeřky než v kole před-
chozím.  

Zápas s Tygřicemi byl vyrovnaný a od začátku opravdovým 
soubojem dvou šelem. Hrál se hezký basketbal, v němž Lou-
ny celý zápas dotahovaly. První čtvrtina skončila 18:18. Ve 
druhé čtvrtině se povedlo Medvědicím odskočit v 16. minutě 
už na +11 bodů. Tygřice se však odmítaly vzdát a podařilo se 
jim snížit do konce poločasu na rozdíl 4 bodů 37:33. Nástup 
do 3. čtvrtiny měly zase lepší Medvědice a ještě ve 25. minu-
tě vedly o 10 bodů. Koncovka čtvrtiny patřila Tygřicím, které 
v posledních 30 sekundách čtvrtiny 2 koši vyrovnaly na 
53:53. Rozhodovalo se v poslední čtvrtině. Tradiční nástup 
Medvědic znamenal vedení o 8 bodů. Následný úplný výpa-
dek v útoku vedl ke snižování náskoku. Minutu před koncem 
šly Louny poprvé v zápase do vedení, a už ho nepustily. 
 V pondělí odstartovaly Berouňačky zápas proměněnou 
trojkou, což mělo za následek úrodu úspěšných trojkových 
střel i procento úspěšnosti na tuto věkovou kategorii nevída-
nou. Medvědice proměnily z 13 pokusů 7 (54 %). Pozadu 
nezůstaly ani hráčky Lovosic, které proměnily 5 pokusů. Po-
tvrdila se snad slova trenéra Medvědic, který po prvních ho-
dech na koš v nové hale spokojeně kýval hlavou a předpoví-
dal, že jsou to „lapače“. Nástup Medvědic byl opět hodný 
označení uragán. Po první čtvrtině bylo skóre 32:14 pro Be-
roun. Medvědice zápas kontrolovali až do konce 3. čtvrtiny, 
po níž vedly 82:32. Varováním pro Medvědice a povzbuze-
ním pro Lovosice do odvety je prohra berounských v posled-
ní čtvrtině o 15 bodů 22:37.  

BK Beroun – BA Louny 66:68 (18:18, 37:33, 53:53) 
Body: 
BK Beroun: Kaštánková A. 22, Štechová 16, Misterková 13  
(1 trojka), Štvánová 8, Fialová 5, Kaštánková F. 2 
BA Louny: Hanusová 17, Kopecká 14, Mouchová, Hostoušo-
vá, Šímová po 10, Fidranská 3, Sochorová, Lavicová po 2. 

BK Beroun – BK Lovosice 104:69 (32:14, 60:21, 82:32) 
Body: 
BK Beroun: Štechová (2 trojky, 10 doskoků double-double)  
a Misterková (3 trojky) po 22, Kaštánková A. 19 (12 doskoků, 
double-double), Fialová E. 18 (2 trojky), Štvánová 7, Jungová 
6, Hervertová a Kaštánková F. po 4 
BK Lovosice: Dlouhá 24 (4 trojky), Smolová 16, Sedláková 15 
(1 trojka), Nedorostová 6, Lišková 4, Bezstarosti a Novotná 
po 2 Filip Kaštánek, trenér BK  Beroun 
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V roce 1930 se také klub zapojil poprvé do oficiální soutěže – 
Podbrdské fotbalové župy (tehdy Podbrdská župa footballo-
vá),  která jako nižší stupeň československé fotbalové asocia-
ce sdružovala kluby z našeho kraje. Tato soutěž byla založe-
na v roce našeho vzniku, tedy roku 1921,  se sídlem v Hořovi-
cích, později měla sídlo ve Zdicích. Kluby hrály ve dvou tří-
dách a náš klub byl zařazen do lI. třídy. 
 První zápas podbrdského mistrovství II. třídy zvítězili naši 
13.dubna 1930 nad mužstvem Nového Knína 4:1. Dalšími 
výsledky v soutěži byly: SK Kařez 1:7, Roztoky 3:2, Loděnice 
2:4, Nižbor 1:0, Zdice 6:3. Fotbalisté sehráli také řadu přátel-
ských zápasů, například s Vonoklasy (7:4), Spartou Žižkov 
(4:2), Čechií Vinohrady (5:1), Českým lvem Beroun (0:1) či 
Březnicí (2:4). Jak je z výsledků patrné, výkonnost mužstva 
šla neustále nahoru a přivábila do hlediště i 900 diváků. 
 V roce 1933 dochází u mužstva k poklesu výkonnosti a 
hlásí se také generační problém. Na podzim tohoto roku 
skončili liteňští v tabulce na posledním místě se třemi body 
za Doubravanem Újezd se šesti body. 
 V roce 1934 již ve II. třídě se mužstvu začíná více dařit. 
Bylo sehráno 18 zápasů mistrovských, 3 pohárová a 13 přá-
telských. Za zmínku stojí střelecká produktivita Jiřího Cihelky, 
který do Litně přestoupil z Českého lva Beroun a ve 24 zápa-
sech nastřílel 54 branek. Mužstva v tu dobu hrála mistrovské 
soutěže ve čtyřech třídách a naše přední umístění ve II. třídě 
znamenalo dobrou výkonnost. 

Vrcholem této sezóny bylo pozvání SK Slavia Praha. Slavný 
klub de dočkal velkého uvítání na liteňském vlakovém nádra-
ží, odkud se šlo  slavnostním pochodem na hřiště. Vítězství 
sešívaných nad liteňskými 8:2 vidělo 1200 diváků. V příštím 
čísle přineseme další díl o historii našeho fotbalového klubu. 
 

Liteňský SK v roce 1931, kdy se stal mistrem II. třídy Podbrdské 
župy footballové. Zprava: Eliášek, Bohumil Biskup, František 
Horák, Jaroslav Krbec, Jaroslav Valenta, Antonín Hořejší, Alois 
Břížďala, Václav Cihelka, František Škarvada, Otta Horák.  
O postup se dále zasloužili: Gustav Klimt, Josef Biskup, Václav 
Křišťál. 

 

Miloslav Kliment, vedoucí FK Liteň, zastupitel 
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PŘED vyčištěním 

Do zubní ordinace v Litni hledám mi-
lou, spolehlivou zubní sestřičku/
instrumentářku na částečný pracovní 
úvazek. Možný nástup 11-12/2021.  
V případě zájmu prosím o kontakt na  
e-mail: j.ocen@seznam.cz. 

Základní škola Lety hledá učitele  
1. stupně, vychovatele a vedoucího 
jídelny a šéfkuchaře. Více informací o 
pozici vyučujících a vychovatelů poskyt-
ne romana.sindlarova@zslety.cz. Více 
informací o práci ve školní jídelně po-

skytne Jevhenija Jarošová, 731 438 260, 
zr.6790@scolarest.cz. 

Dobrovolný svazek obcí Poberounské 
odpady vyhlašuje výběrové řízení na 
obsazení pozice výkonný ředitel spo-
lečnosti POBERO s.r.o. Pracovní čin-
nost: zajištění efektivního hospodaření, 
řízení a fungování obchodní společnosti 
100 % vlastněné Dobrovolným svazkem 
obcí Poberounské odpady, zajišťující 
komunální služby odpadového hospo-
dářství (zejména svoz odpadů a zpraco-
vání druhotných surovin) pro 16 člen-
ských obcí. Součástí práce budoucího 

výkonného ředitele bude společnost na 
tuto činnost ve spolupráci  s vedením 
svazku obcí připravit, a to např. včetně 
náboru pracovníků, provedení výběro-
vého řízení na nákup svozové techniky, 
zajištění kancelářských prostor  aj., a po 
zahájení provozu pak společnost celko-
vě řídit v souladu se záměrem jejího 
zřízení a ve prospěch členských obcí.  
Předpokládané jmenování do funkce: 
12/2021 – 1/2022, termín podání při-
hlášek: 8. 11. 2021  na e-mailovou adre-
su mistostarosta2@obeckarlstejn.cz. 
Více na www.mestyslisten.cz. 

VOLNÁ MÍSTA 

Omezení dodávky vody v Litni 

Z důvodu provádění plánovaných oprav, udržovacích 
prací bude 16. listopadu od 8:00 do 20:00 hodin omeze-
na dodávka pitné vody. 

Dotčená oblast v městysi Liteň: ulice dolní část Dlouhá, 
dolní část Sadová, Zahradní, Na Cvičíně, Školská, Nádraž-
ní, Zámecká, U Záložny, Pod zámkem, Měnanská, Jana 
Bašty, Dvůt, Ovocná, Javorová, Pod Zděmi, Zámecký park, 
Družstevní, Chrástecká a Sokolská. 
 V oblasti dotčené vodovodní sítě nebudou přistaveny 
cisterny s pitnou vodou, a proto společnost Aquaconsult 
žádá odběratele o předzásobení pitnou vodou v tomto 
uvedeném období. Dodávka pitné vody bude zachována, 
může však dojít ke kolísání tlaku dodávané vody a pře-
chodnému zhoršení organoleptických vlastností dodáva-
né vody. Neznamená to, že by dodávaná voda byla závad-
ná. Společnost Aquaconsult se Vám předem omlouvá za 
způsobené obtíže a děkuje za trpělivost. 

Vyčištěné popelnice na tříděný odpad budou očipovány 

t 

Nádoby budeme všechny čipovat kvůli evidenci množství odpadu, které vyváží svozová firma. Dnes máme mnoho důvodů 
se domnívat, že nám svozové firmy účtují více, než od nás odvezou. Očipovány budou také nádoby na plast a pro biood-
pad, které dodáme každé domácnosti, abychom mohli 1. ledna 2022 spustit částečný systém D2D, tedy sběr tříděného 
odpadu ode dveří jako v případě směsného odpadu. Novému systému sběru odpadu se budeme věnovat na veřejné 
besedě ve čtvrtek 11. listopadu od 18 hodin v kinosále Společenského domu, kam jste srdečně zváni! 

PO vyčištění 

Notičky z Řevnic zvou na koncert 


